
 

Nuuk den 24. august - 2018 

 

I medfør af § 37 stk. 1 i Forretningsorden for Inatsisartut fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut: 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

 

1. Hvad vil Naalakkersuisut gøre, for at imødekomme udfordringen der er for vores redningsberedskab, 

nu hvor Forsvaret har problemer med, at bemande deres nyindkøbte helikoptere, der bl.a. er afsat til 

redningsberedskab i Grønland? 

 

2. Påtænker Naalakkersuisut at tage en dialog med den danske regering, og foreslå danske myndigheder, 

evt. Forsvaret og Politiet, at samarbejde omkring Arktisk Kommandos opgaver, mens vi afventer 

tilstrækkeligt personnel til de helikoptertyper der findes i Grønlands rednings-beredskab, således 

rednings / SAR-responstiden igen kan komme ned på 1 time? 

 

3. Hvis / hvis ikke, hvad er begrundelsen herfor? 

 

Begrundelse: 

Vi kunne alle læse i nyhederne, at rednings respons-tiden er forlænget, i forhold til tidligere, grundet 

personale-mangel i Forsvaret, som kan flyve nyindkøbte helikoptere.  

 

De potentielle konsekvenser for vore grønlandske borgere der bruger havet, og naturen som både 

arbejdsplads og fritid, er til at få øje på.  

Vi har mistet mange gode mennesker til søs, og til lands igennem årene, men har fået reddet endnu flere. 

En hurtig responstid til nødlidende, kan betyde forskellen mellem liv og død.  

 

Nu hvor Naalakkersuisut kan se, at regeringen har problemer med at opretholde niveauet før 2020, var det 

måske en idé at foreslå regeringen samarbejde imellem myndigheder der har det nødvendige 

sikkerhedsudstyr i helikoptere eller andre fartøjer, således respons-tiden sikres på samme fantastisk niveau 

det har været i mange år? 

 

Det kunne være ønskeligt, at høre Naalakkersuisuts tanker omkring den fremtidige opgave-løsning på dette 

område, samt Naalakkersuisuts tanker om, hvad vi kan gøre politisk, for at sikre vore borgeres sikkerhed.  

 

Tillie Martinussen 

Samarbejdspartiet - Suleqatigiissitsisut 

 


